

Saxo Studienævn



## MØDEREFERAT

12. DECEMBER 2019

**Forum** Saxo Studienævn

### STUDIENÆVNET

**Møde afholdt** 13. december 2019 kl. 10-12.

KAREN BLIXENS PLADS 8  
2300 KBH. S

**Sted** 12.3.07

**Referent** Sara Holm-Meier

TLF 35335778

### Til stede

Lasse Sonne (LS), Anton Skovsgaard Christensen (ASC), Per Ole Rindel (POR), Kevin Hangaard Olsen (KHO), Heine Hansen (HH), Christine Delcomyn Dohn (CDD), Tine Damsholt (TD)

nxp344@hum.ku.dk

REF: SHM

Desuden deltog Benedicte Fønnesbech-Wulff (BFW)

Afbud fra: Lisa Marie Andersson (LMA)

### Dagsorden

1. Godkendelse af dagsorden
2. Godkendelse af referat
3. Meddelelser
4. Behandling af evalueringer for F19
5. Behandling af evalueringsskemaer for semestrets forløb med individuel vejledning
6. Koordinering af ansøgninger til forskningsintegrerende undervisningsaktiviteter
7. Behandling af pensumkrav på Etnologi og MACA (Vedhæftet)
8. Behandling fra holddispensationer (ETN og Historie Vedhæftet)
9. Løbende drøftelse af studiemiljøet
10. Dato for mødet i januar
11. Merit- og dispensationssager

**Ad 1) Godkendelse af dagsorden**

Godkendt

**Ad 2) Godkendelse af referat**

Godkendt

**Ad 3) Meddelelser**

LS orienterede om, at studielederne har diskuteret datoer for specialeaflevering og kontrakter på baggrund af de nye specialelængder. Datoerne ligger ud på studieinformationssiderne i nærmeste fremtid.

LS har inviteret aftagerpanelet til forårets møde. Èt af aftagerpanelmedlemmerne foreslog i den forbindelse et eventuelt emne – 'Specialet som springbræt til arbejdsmarkedet.' Forslaget tages op, når aftagerpanelmødet skal planlægges i februar.

LS orienterede om Kvote 2 spørgsmålene, som fagene har lavet. Der har fra central side været enkelte forslag til rettelser, og spørgsmålene er nu sendt ind i deres endelige form.

LS oplyste, at der skal nedsættes et nyt kvote 2-udvalg til sommerens kvote 2-optag. Der vil være et indledende møde den 8. januar, hvor den nye proces vil blive introduceret. TD, ASC, LMA, Jakob Pedersen Udengaard, POR og LS har meldt sig. BFW og CDD melder sig som suppleanter.

LS orienterede om, at der er kommet en mindre tilføjelse i studieordningerne for propædeutikken, som vil blive sendt i skriftlig høring snarest. [Bliver behandlet på mødet i januar.]

HH redegjorde for, at tillægsuddannelsen, som er et samarbejde med SDU og AU nu er køreklar. Det er en efteruddannelse i Latin for gymnasielærere med hovedfag i et moderene fremmedsprog.

**Ad 4) Behandling af evalueringer for F19**

LS og KHO redegjorde for evalueringerne på Historie og kategoriseringerne af kurserne. SN godkender.

**Ad 5) Behandling af evalueringsskemaer for semestrets forløb med individuel vejledning**

Der er – indtil videre - særskilte evalueringsskemaer for BA-projekt, speciale og praktikforløb.

På de særskilte evalueringsskemaer ønsker fagene, at der skal skelnes mellem BA- og KA-niveau for de projektorienterede forløb. Herudover enkelte tilføjelser og rettelser – SN godkender.

#### **Ad 6) Koordinering af ansøgninger til forskningsintegrerende undervisningsaktiviteter**

Ledelse og SN skal godkende eventuelle ansøgninger. LS modtager ansøgningen og vender den med fagrepræsentanterne for de enkelte fag. TD opfordrede meget fagene til at ansøge. SN godkender proceduren.

#### **Ad 7) Behandling af pensumkrav på Etnologi og MACA (Vedhæftet)**

TD redegjorde for pensumkravene på de forskellige ordninger – SN godkender.

#### **Ad 8) Behandling af holddispensationer (ETN og Historie Vedhæftet)**

TD redegjorde for holddispensationen på MACA – SN godkender.

LS redegjorde for holddispensationerne på Historie. En holddispensation er en gentagelse fra F19, som SN godkender.

Til den anden ansøgning - Historiens brug – var der tilføjelser og afklaringer, og dispensationen kommer i skriftlig høring i starten af januar.

[Er efterfølgende godkendt.]

#### **Ad 9) Løbende drøftelse af studiemiljøet**

Der var intet til dette punkt.

#### **Ad 10) Dato for mødet i januar**

Fredag den 24. januar kl. 10-12.

#### **Ad 11) Merit- og dispensationssager**

LS og POR redegjorde for indstillingen til et afslag på et fjerdegangsforsøg – SN fulgte indstillingen.

LS redegjorde for imødekomelserne af ekstern censur i overgangen mellem de to studieordninger.

#### **Ad 12) Eventuelt**

CDD spurgte til aftagerpanelmødet. Hun synes, de studerende skal holde oplægget, det fungerede rigtigt godt på sidste møde.

KHO orienterede om, at der arbejdes på at afmelding af fag, hvor der er aflagt eksamensforsøg, ikke skal behandles af styrelsen, men afgøres af SN.